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§ 1 Dagens gäster
Birgit Marklund Beijer (S), stadsdelsnämndens vice ordförande
samt stadsdelsdirektör Kerstin Andersson, besöker rådet. Stadsdels
nämndens ordförande Andrea Hedin (M) fick förhinder men besö
ker istället rådet vid ett tidigt möte 2022. Rådet har förberett fråge
områden som i förväg delgivits gästerna och som diskuteras på mö
tet idag:

Rådet ser behov av korttidsboende med demensinriktning
inom Östermalm.
Marianne återkopplar att 99 procent av de som ansökt om korttids
boende demens får placering inom innerstaden. Rådet framför att de
nås av klagomål angående de korttidsplatserna och vidhåller att det
behövs platser inom stadsdelsområdet. Marianne ska undersöka vil
ket korttidsboende kritiken handlar om och framföra klagomålen till
ansvariga.
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Vad görs åt problematiken med elsparkcyklarna?
Rådet framför att elsparkcyklarna går emot arbetet med äldrevänlig
stad och att de istället bidrar till en äldrefarlig stad. Rådet framför
vidare att staden borde förbjuda dem tills det finns ett tydligt regel
verk på plats. Rådet framför vidare att det vid förvaltningens drag
ning av verksamhetsplanens mål om trygghet och säkerhet inte togs
upp något kring elsparkcyklarna trots att det är en stor källa till
otrygghet.
Rådet framför följande punkter:
• Det behövs tydliga regler för hur elsparkcyklarna ska och får an

vändas
• Inga cyklar eller sparkcyklar ska få framföras mot enkelriktning.

Det händer också att bilar följer efter cyklarna in på enkelriktade
gator.

• Ingen ska få cykla på trottoarer och cykelbanor ska av säker-
hetsskäl inte heller vara på samma nivå som trottoarer.

• Elsparkcyklar ska inte få parkeras på trottoarer.
• Elsparkcyklar borde omfattas av hjälmtvång.
• Elsparkcyklarna borde ha registreringsskyltar.
• Det borde finnas en funktion på elsparkcyklarna där man kvitte

rar att man har förstått reglerna och att man förbinder sig att
följa dem, innan det går att starta dem.
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Birgit bekräftar att det är en svår fråga och att en del i arbetet skulle
kunna vara att få till särskilda parkeringar för elsparkcyklarna.

Kerstin informerar om att stadsdelsförvaltningen inte har rådighet
över frågan, men att förvaltning och nämnd uppfattar angelägen
heten och lovar att lyfta frågan i sina respektive kanaler.

Den del av Tessinparken som ligger mot Valhallavägen kan
upplevas som otrygg och stökig. Ett annat faktum som kan
upplevas otryggt av framförallt kvinnor är att toaletten i par
ken är unisex.
Kerstin informerar om att polisen är medveten om att det kan vara
stökigt i Tessinparken och därför har extra bevakning på området.
Det är också känt sedan tidigare att det finns bekymmer kring toa
letterna- det är ofta fel på dem och de är ostädade. Förvaltningen
har kontakt med Trafikkontoret, som ansvarar för toaletterna, angå
ende detta och ska återigen stöta på om problematiken.

Rådet ställer fråga om det skulle kunna införas alkoholförbud i hela
parken eller alternativt på vissa bänkar. Kerstin svarar att den möj
ligheten finns, men att det troligen kommer att innebära att proble
matiken snarare flyttas inom närområdet.

Rådet framför att den övre delen av Tessinparken inte har tillräcklig
belysning. Träden belyses, men inte marken och det upplevs vara
mycket mörkt. Problemet lyftes vid trygghetsvandringen tidigare
under hösten och har även rapporterats till parkmiljöavdelningen.
Rådet framför vidare att det är mycket uppskattat att det finns sitt
platser i form av enskilda stolar i Tessinparken och inte bara bänkar.

Dianagårdens seniorboende - hur ser fortsatt planering ut?
Marianne informerar om att det byggs intensivt för att färdigställa
seniorboendet. Pensionärsrådet ska bjudas in för att få en förhands
titt när det hunnit bli lite mer klart, troligtvis under februari. Rådet
kommer även att bjudas in till invigningen. I samband med att
nämnden startar ett aktivitetscenter i bottenvåningen på byggnaden
kommer möjligheten till utökade öppettider, till exempel helger, på
de öppna mötesplatserna att ses över.
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Rådet framför förslag att cyklar med möjlighet att ha passagerare
skulle kunna vara ett tillskott i äldreomsorgens verksamheter och
även vara en aktivitet vid den planerade Seniorveckan.
Birgit informerar om att S och V ställt en skrivelse kring detta till
nämnden.



R StockholmsV stad
Protokoll

Sida 4 (7)

Rådet framför att de under den planerade Seniorveckan önskar
bjuda in nämnden till en dag för politik och påverkan med fråge
stund. Kerstin har lyft frågan med Andrea och den kommer att dis
kuteras vidare under våren.

Rådet ställer fråga om Tryggt mottagande och Marianne informerar
om att förvaltningen nu utvecklar organisation och kriterier för in
satsen för att ge fler möjlighet att fa ta del av den. Teamets medar
betare kommer att utgå från de fyra hemtjänstenheterna i egen regi
och ska kompletteras så att varje hemtjänstenhet har minst två per
soner som kan utföra insatsen. Beställarområdet kommer även fort
sättningsvis att ansvara för att styra och utveckla insatsen, och den
kommer att vara tillgänglig för alla oavsett vilken hemtjänstutförare
som valts. Rådet önskar att Anitta Asikainen, enhetschefmed an
svar för insatsen, bjuds in till ett sammanträde under våren för att
informera om arbetet.

Kerstin informerar om att förvaltningen nu nästan är tillbaka på
samma nivå vad gäller köpta platser på vård- och omsorgsboende
som innan pandemin och detsamma gäller hemtjänsttimmarna.
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Kerstin framför vidare att rådet är en mycket viktig del i nämndens
och förvaltningens arbete och att rådets synpunkter verkligen syn
liggörs i tjänsteutlåtanden och tas tillvara i verksamhetsutveckling.

Rådet tackar Birgit och Kerstin för deras medverkan och Birgit och
Kerstin tackar för att de blivit inbjudna.

§ 2 Val av protokolljusterare
Rådet beslutar att Yvonne Wendt och Anders Rickardssonjusterar
protokollet.

§ 3 Tid för protokolljustering
Protokolletjusteras fredag 26 november kl. 13:00 på stadsdelsför
valtningen. Protokollet e-postas till medlemmarna inför justering.

§ 4 Föregående protokoll
Rådet har tagit del av protokollet från den 1 november. Protokollet
läggs till handlingarna.

§ 5 Ärenden till stadsdelsnämnden
• ÖST 2021/707 Remiss av uppdragsbeskrivningar för stads

delsnämndernas dagverksamhet och vård- och omsorgsbo
ende inom stadens valfrihetssystem.
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Rådet har tagit del av handlingen och ställer sig bakom förvaltning
ens bedömning att kompetenskraven bör höjas.

Rådet framför vidare att de motsätter sig att valfrihetssystemet för
vård- och omsorgsboende inte medger förtur inom det egna stads
delsområde, vilket är särskilt kännbart i innerstaden där det ofta är
kö till boenden. Rådet lämnar även synpunkt att det är en alltför
kort beskrivning kring arbetssätt vid värmeböljor.

• ÖST 2021/697 Medborgarförslag om sport/aktivitetshus
Rådet har tagit del av handlingen men avstår från att lämna
synpunkter.

• ÖST 2021/726 Val av ledamöter och ersättare till stadsdels
nämndens pensionärsråd 2022
Rådet har tagit del av handlingen men avstår från att lämna
synpunkter.

• ÖST 2021/907, skrivelse Cykling utan ålder
Rådet har tagit del av handlingen men avstår från att lämna
synpunkter.

§ 6 Övriga utskick
• Protokoll från KPRs sammanträde 9 november 2021
• Protokoll från rådet för funktionhindersfrågors sammanträde

4 november 2021
• Förslag på sammanträdestider för pensionärsrådet 2022
• Minnesanteckningar från arbetsgruppen för att motverka

ofrivillig ensamhets möte 27 oktober.
• Minnesanteckningar från projektgruppen för Äldrevänlig

stads möte 28 oktober.

§ 7 Rapport från kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR}
Yvonne rapporterar från det senaste sammanträdet i KPR. Fråga
ställs om varför rådets medlemmar inte blivit kallade till senaste
samverkansmötet med regionens hälso- och sjukvårdsförvaltning.
Cecilia ska kontakta regionen.

§ 8 Rapport från rådets medlemmar
• Viveca och Ulla rapporterar från förtroenderåd på Linnegår

den: det genomförs en stor mängd aktiviteter på boendet, allt
ifrån musik och Halloweenfirande till gym och boxning.
Verksamheten tävlar i stadens kvalitetsutmärkelse som av
görs 23 november. Flera anhöriga deltog vid förtroenderå
det.

Protokoll från stadsdelsnämndens
pensionärsråds sammanträde den 22
november 2021



Ra StockholmsV stad
Protokoll

Sida 6 (7)

• Viveca informerar om att hon deltagit när förvaltningens di
etist Mathilda Pettersson föreläste om Bra mat för seniorer
på Rioträffen, vilket var väl genomfört och uppskattat.

• Agneta rapporterar från förtroenderåd på Kattrumpstullen:
verksamheten arbetar med att bli Stjärnmärkta i demensfrå
gor. Vid förtroenderådet deltog representant från förvalt
ningen, men ingen politiker och inga anhöriga.

Rådet ställer fråga om hur det bjuds in till förtroenderåds
möten. Marianne föreslår att förvaltningen ska använda ett
av sina utförarmöten med verksamheterna för att tillsam
mans diskutera hur fler anhöriga kan motiveras att delta vid
förtroenderåden.

§ 9 Rådets synpunkter på inkomna remisser
Inga inkomna remisser.

§ 10 Rapport från förvaltningen
• Förvaltningen informerar om läget kring Kampementets

vård- och omsorgsboende där ett antal klagomål tidigare un
der hösten föranlett oannonserade besök, komplettering av
handlingsplaner och ett flertal möten med inblandade och
där förvaltningen arbetar tillsammans med stadslednings
kontoret. Nu har vissa delar åtgärdats medan andra kvarstår,
bland annat kring mat och måltider. Uppföljande möten är
planerade och en ny verksamhetsuppföljning kommer att ge
nomföras i början av nästa år.

• Förvaltningen informerar om att det planeras för en brand
skyddsdag 1 december (som är nordiska brandvarnardagen).
Förvaltningen kommer då att finnas på Rioträffen, Senior
träff Bo Bergman och biblioteket i Fältöversten kl. 13-15 för
att dela ut brandskyddsinformation och långa skohorn med
funktion att provtrycka brandlarm med Stockholms stads
och Brandförsvarets Ioggor. Sten kommer att delta vid da
gen.

§ 11 Övriga frågor
• Rådet ställer fråga om man skulle kunna använda lokalerna

på DigiCenter för föreningsverksamhet. I så fall behöver det
kanske tas hänsyn till i renoveringen? Marianne ska ta frå
gan vidare.
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• Rådet ställer fråga om varför det är olika anmälningsförfa
randen till julluncherna på Seniorträffen Bo Bergman re
spektive Rioträffen. Förvaltningen ska kontakta förebyggan
deenheten angående detta.

• Rådet ställer fråga om vilken utbildning som skulle kunna
vara aktuell för rådets medlemmar. Cecilia ska undersöka
frågan.

• Rådets medverkan i olika arbetsgrupper ska utvärderas och
planeras vidare vid första sammanträdet 2022.

§ 12 Nästa sammanträde
Nästa sammanträde är måndagen 24 januari kl. 13:30 -15:00. På
stadsdelsförvaltningen, lokal Tessinparken.

Sekreterare: Cecilia Werge (cecilia.werge(cu,stockholrn.se)
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